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Jesus Bueno Jose Manuel Bescos 
Ekonomilaria Izabako Lola ostatuko jabea 

«Gaur egun dagoen «Ibarreko jendeak 
proiektua, ikuspuntu egindako proiektua da, 

Koldo Aldaz ekonomikotik helduta, Koldo Gofii Angel Luis de Miguel ibar osoak onartua. 
zorroztasunik gabea Bertakook badakigu 

Mendizalea 
da erabat» 

Nafarroako Federazioko presidentea Izabako alkatea, Erronkariko Batzordea 
ingurumena zaindu 

Izabarra, Zain dezagun Larra plataforma 

«Erreserbaren «Ez zaigu ondo «Alpeetako Juran edo behar dugula, «Turismoa 
barruan ezin da lurrik «Elurra ez da balore iruditzen eremu Frantziako Pirinioetan turismoa erakartzeko erakartzeko badugu 
mugitu, ezin da ezer ziurra, eta are babestu baten mugak badira iraupeneko tresna nagusia baita. nahikoa baliabide. 
eraiki, ezin da kirol gutxiago urteotako komenientzien pistak babestutako Kexak, berriz, Larrako aberastasuna 
antolaturik egin ... » joera ikusita» arabera aldatzea» eremuetan» kanpotik datoz» ezin dugu galdu» 

Edurne Elizondo - Ramon Olasagasti 

Iraupen eskiko pista berriak egin nahi di
tuzte Larrako Erreserba Naturalaren ba
rruan, La Contienda deritzan inguruan 
hain zuzen. Eta, horrekin batera, El Ferial 
deritzan guneko pistak eta azpiegiturak 
ere hobetu nahi dituzte: gaur egun Feria
len dagoen egurrezko etxola harrera 
etxe handi bihurtu eta errepidetik urru
nago jarri , aparkalekua zabaldu, beste 
aparkaleku bat egin kurba helikoidalaren 
inguruetan, eskiatzeko hiru zirkuitu eta 
bost kilometro gehiago jarri ... Hori guztia 
natura aldetik balio izugarria duen ere
muan. Hortxe dago eztabaida. 

Erronkari Ibarreko Batzordeak bultza
tuta lantalde batek egin zuen aurre
proiektua, eta, ondoren, Batzordeak be
rak eman zion oniritzia eta azken bedein
kapena. Berehala piztu ziren alarmak eta 
segituan harrotu aurkako iritziak, bai iba
rrean bertan eta bai kanpoan. Ahots kriti-

Larrako Erreserba Naturalean egin nahi duten iraupen 
eskiko pisten proiektuak eztabaida sortu du; herenegun, 
ekitaldi jendetsua egin zuten aurkakoek Planetarioan 

koak-mendizale, naturzale, biologo eta 
abar- iaz bildu ziren Zain dezagun Larra 
plataforman. Nafarroako Mendizale Fe
derazioak ere batzorde bat eratu zuenjo
an den urtean, gaia jarraitzeko. Eztabai
da puri-purian da berriro, CDN alderdiak 
lege proposamen bat aurkeztuko baitu, 
aurki, Nafarroako Parlamentuan, Larra
ko Erreserba Naturalaren mugak aldatze 
aldera, proiektuari bide emate aldera, 
alegia. 

Herenegun ekitaldi jendetsua egin zu
ten proiektuaren aurkakoek Iruneko Pla
netarioan. Han izan ziren, besteak beste, 
David Guzman biologoa, Alfredo Rueda 

Ekologistak Martxan elkarteko kidea eta 
Nafarroako Ingurumen Batzordeko ki
dea, Antxon Bandres Euskal Mendizale 
Federazioko presidentea, Gregorio Ariz 
eta Juanjo San Sebastian mendizaleak, 
Jesus Bueno ekonomilaria edota Javier 
Garreta zinemagile eta mendizalea. 

Postura kontrajarriak ibarrean 
Planetarioko ekitaldian zen Koldo Aldaz 
mendizalea ere. 13 urte bizi izan da Aldaz 
Erronkarin; izugarri maite du ibar hura 
eta inguruko mendiak. Horregatik, tristu
raz eta amorru puntu batez hartzen ditu 

halako proiekuak. Ez, ordea, etsipenez. 
Borroka hau bururaino eramateko prest 
agertu da Aldaz. «Erronkariren bilakaera 
nahi dut nik ere, baina Erreserba Natura
la -ibarraren altxor nagusietakoa
zaindu eta babestu behar dugu». 

Bestela pentsatzen du Angel Luis de 
Miguel Izabako alkate eta Erronkari Iba
rreko Batzordeko kideak: « 18 urte dara
matzagu eskolako umeen eski kanpaina
rekin, eta, egungo pistak eta azpiegiturak 
ez dira egokiak ipar eskiko estazio bate
rako . Sortu diren arazoak partxeatzen 
aritu gara orain artean, eta bada garaia 
Erronkarin ipar eskiko zentro egoki bat 
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